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A  P O D P O R A  I N T E R N E T O V Ý C H      

I N F O R M A Č N Í C H  P O R T Á L Ů             

W W W . K R I M I C E . I N F O  

W W W . U M O 5 . P L Z E N . E U   

     doufám, že jste všichni 
zdrávi a ten protivný vir již 
brzy zaženeme. Jsem rád, že  
konečně můžeme plánovat 
společenské akce, na které 
se moc těšíme. Letos jsme 
vypustili velké koncerty 
v zámeckém parku, ale ostatní tradiční a oblíbené 
akce zůstávají v programu Křimického kulturního 
léta. Plakát si můžete prohlédnout na jiné stránce 
tohoto zpravodaje.  
     Z investičních akcí se dokončil vodovodní řad 
v Plzeňské a Minské ulici, kde naši spoluobčané již 
mohou připojit své domácnosti. Další dokončenou 
akcí je stezka okolo řeky Mže směrem do Radčic. 
Zároveň tam proběhla stopovačka pro děti 
„Vykutálená hlávka“, díky které stezka získala 
krásný nový název Sousedská. 
     Developer J. K. Investment Group s.r.o. dokon-
čil a zkolaudoval bytový dům ve Vochovské ulici  
a připravuje svůj další projekt na konci slepé části 
ulice Konopné. Další developer Cortusa Group 
s.r.o. usiluje o stavební povolení pro svůj bytový 
dům v ulici Učňovská. Další projekty se v příštích 
letech připravují na Horničce od firmy Amesbury. 
     Je hezké, že se obec rozrůstá, ale legislativa sta-
vebních úřadů nevyžaduje od developerů ani čás-
tečnou kompenzaci např. ve výstavbě více parko-
vacích míst, zesílení vodovodních řadů, částečnou 
spoluúčast na navýšení kapacit míst ve školkách 
nebo základních školách, kam většina jejich zákaz-

níků své děti budou také jistě přihlašovat.  
     Zde začíná přeplněnost dětí ve třídách jak MŠ, 
tak ZŠ. V září se otevřou dvě 1. třídy na úkor 5. roč-
níku, jehož žáci jsou nuceni dojíždět do 15. ZŠ ve 
Skvrňanech. V obci poprvé neudržíme I. stupeň 
ZŠ. Přesto, že základní školy nejsou v kompetenci 
městského obvodu, tak jsem jako starosta usilovně 
jednal společně s paní ředitelkou o možnosti pro-
najmutí další třídy na Dopravní škole. Marně. Kde 
nic není, ani čert nebere. Každopádně budeme 
nápomocni alespoň s dopravou nových žáků do 
školy a zpět.  
     Je mi velmi líto, že Statutární město Plzeň za pět 
let nezařadila ani jednou naše požadavky do roz-
počtu města. Přitom jsme za své finance vykoupili 
pozemek určený ke stavbě školy a zpracovali 
územní studii školy a nové tělocvičny. Na rozšíření 
dvou tříd ve školce máme projektovou dokumen-
taci a dokonce tři roky i stavební povolení.  
Naši zastupitelé vyčlenili 6 miliónů Kč na spolu-
účast v případě získání dotace. Víc proto opravdu 
sami udělat nemůžeme. Nyní je pomyslný balón  
na straně radních Statutárního města Plzně. 
     Poslední věc, která mě trápí, je multifunkční 
hřiště v Učňovské ulici. „Válku“ zde vedou dva  
tábory. Jeden hřiště využívá a rád by chtěl  
prodloužit provozní dobu do 22:00 hodin jako 
ostatní hřiště v Křimicích a druhý tábor by  
chtěl hřiště zrušit kvůli hlučnosti. Nezavděčíme se 
všem a o osudu hřiště budou rozhodovat  
křimičtí zastupitelé na nejbližším zasedání ve  
středu 16. června.  
     Přeji všem pevné zdraví a nepropršené léto. 

Vít Mojžíš, Váš starosta 

Vážení křimičtí 
   spoluobčané, Rekonstrukce 1 

Zprávy z ÚMO 2 

Vodovod 3 

Senioři 3 

Akce v MO 4 

Z naší MŠ 5 

Dětský den 6 

Program KKL 8 

  

  

  

  

  

     V Křimicích byla zahájena obnova distri-
buční sítě - náhrada stávajícího vzdušného 
vedení, u kterého byla v roce 1976 provede-
na výměna vodičů. Většina podpěrných bo-

dů ale pochází z původní sítě, která je starší 
roku 1945. Tímto zdejší vedení patřilo  
k nejstarším venkovním vedením nízkého     
napětí v Plzni.                 pokračování na str. 3 

Rekonstrukce distribuční soustavy 
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K Ř I M I C E . I N F O  

  Informace ÚMO Plzeň 5 - Křimice 

Zastupitelé schválili: 

- nabídka bezpečnostního systému pro muzeum Křimice 

v nádražní budově 

- pořízení aplikace Mobilní rozhlas od firmy Neogenia 

- dotace sdružením a spolkům v celkové výši 800.000,- Kč 

- názvy ulic v prodloužených částí Konopné a Vochovské 

(nově zkolaudované domy) 

Zastupitelé zamítli: 

- nabídka firmy Euronet Services pro poskytování banko-

matu za paušální poplatek 15.000,- Kč měsíčně 
 

Zastupitelé vzali na vědomí: 

- žádost pana Vladimíra Lobkowicze o uvolnění z funkce 

místostarosty                                                           Vít Mojžíš 

Nabídka Mobilního Rozhlasu pro naše občany zdarma 

      Po finančním vypořádání  hospodaření MO Plzeň 5 – 

Křimice činí přebytek za loňský rok částku 3 319 954,07  Kč. 

      Tento  přebytek byl po schválení závěrečného účtu města 

Plzně Zastupitelstvem města Plzně převeden do Fondu re-

zerv a rozvoje městského obvodu (FRR). Prostředky FRR 

budou z velké části využity na plánovanou nástavbu mateř-

ské školky. 

Stav fondu po finančním vypořádání: 8 390 323,92 Kč 

 

Anna Hauerová, finanční a poplatkové odd. 

Finanční vypořádání  

hospodaření za rok 2020  

Informace ze zasedání Zastupitelstva MO 5 Plzeň - Křimice 

Poplatky za psa 
     Upozorňujeme občany, že do 30. 6. 2021 jen nutné uhra-

dit poplatek za psa. V případě neuhrazení v tomto termínu 

bude vyměřen poplatek v trojnásobné výši. 

     Každý pes, jehož držitel má trvalý pobyt v Plzni -

Křimicích, musí být přihlášen a očipován. V součinnosti  

s městskou policií budou průběžně probíhat kontroly  

a za nepřihlášeného psa budou udělovány pokuty  

ve výši 1000 Kč.  

     Pokud dojde k úhynu psa nebo jakékoliv jiné změně, je 

nutné tuto skutečnost nahlásit co nejdříve kvůli zániku po-

platkové povinnosti. 

Anna Hauerová, finanční a poplatkové odd. 

     Vážení spoluobčané, spustili jsme pro vás službu Mobilní Rozhlas, díky které s 

vámi nyní můžeme komunikovat moderně a efektivně. Občané, kteří se do Mobil-

ního Rozhlasu zaregistrují, od nás budou dostávat důležité informace o dění v 

Křimicích, a to prostřednictvím SMS, e-mailů nebo zpráv do aplikace. 

Co vám přinese registrace do Mobilního Rozhlasu? 

- poslech běžných hlášení rozhlasu přímo z mobilu 

- novinky z úřadu přímo do telefonu 

- upozornění na krizové situace – výpadky energií, vichřice, dopravní uzavírky 

- pozvánky na sportovní a kulturní akce, účast ve veřejných anketách 

- pozvánky na brigády dobrovolníků, kteří rádi v obci pomáhají 

Registrace je zdarma. V registračním procesu si můžete nastavit, jaké informace 

vás zajímají. Vaše údaje budou v bezpečí v souladu s GDPR obecným nařízením o 

ochraně osobních údajů. 

Jak se zaregistrovat? 

1. Přes webovou stránku https://umo5-plzen-eu.mobilnirozhlas.cz/registrace 

2. Přes mobilní aplikaci Mobilní Rozhlas Stáhnout pro Android Stáhnout pro iOS 
3. Vyplněním registračního letáku a předáním na úřad MO Plzeň 5 Křimice  

         Ladislav Plochý 

    Počátkem února s blížícím se vládním nařízením pro uží-

vání respirátorů FFP2 namísto roušek byli všichni obyvatelé 

Křimic starší 70 let obdarování sadou těchto respirátorů. 

Osoby starší 80 let dostali navíc ještě dezinfekční gel. Dob-

rovolníci P. Hauer, T. Mašek a P. Picka věnovali balíčky od 

ÚMO 5 celkem 244 křimickým občanům. Ještě jednou dě-

kujeme za jejich cennou pomoc! 

     Poslední měsíce jsme hojně zprostředkovávali registraci 

našich obyvatel na očkování proti nemoci Covid-19 nebo 

jsme asistovali při vyplnění formuláře Sčítání 2021. Jsem 

ráda, že se mnozí z vás neváhají obrátit na sociální odbor 

ÚMO 5 s prosbou o pomoc. Jak mnozí víte, pokud je to v mé 

kompetenci, vždy vás ráda podpořím či vám zprostředkuji 

další služby.                             Lenka Stulíková, sociální odbor 

Pomoc občanům v době pandemie  
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     Už nám covidová  situace pomalu umožňuje návrat 

k normálnímu životu a k organizování našich společných ak-

cí.  Začínáme s radostí, opatrně a s dodržováním všech sou-

časných předpisů.         Každou středu od 10 hodin hrajeme 

v prostoru u řeky Mže minigolf a zahajujeme též hraní  

Petanque, což je oblíbená hra francouzských seniorů. 

     Ve čtvrtek 17. června jedeme mikrobusem na náš první 

výlet a to na zámek Kozel. Čekají tam na nás rozkvetlé rodo-

dendrony a v jízdárně zámku výstava leteckých modelů Le-

onarda da Vinci. V případě zájmu máme ještě připraven je-

den zájezd na začátek měsíce července. 

Také se těšíme na hudební odpoledne v zámeckém parku 

v sobotu 26. června, kde vystoupí naši oblíbení herci, operet-

ní zpěváci z divadla J. K. Tyla v Plzni. 

Přeji všem krásné sluneční dny plné pohody. 

Eliška Hladíková, předsedkyně Klubu seniorů Křimice 

Už je to tady! Klub seniorů se opět schází na svých akcích.... 

  Události a dění v obci  . 

pokračování ze str. 1       Rekonstrukce distribuční soustavy 

     Délka nové kabelové trasy činí 3 207 m. Území dotčené 
rekonstrukcí energetické soustavy je vymezené ulicemi Uč-
ňovská, Průkopníků, K Nádraží, Prvomájová, Traťová, Vo-
chovská, Kozolupská a Chebská.   
     Stavební práce pro stavebníka (ČEZ Distribuce a.s.) pro-
vádí společnost SEG s.r.o. v termínu od 4.3.2021 do 
30.6.2021. Současně s pokládkou kabelového vedení byly do 
společného výkopu uloženy chráničky pro optické kabely 
internetové sítě spolku PilsFree z.s.      Uživatelé budou po-
stupně připojováni na nové rozvody do konce září 2021 a 

někteří zájemci se budou mo-
ci připojit i na internetovou 
síť PilsFree.  
     Druhá fáze rekonstrukce 
rozvodů by měla proběhnout  
do poloviny roku 2022. Jed-
nalo by se o území vymezené 
ulicemi Prvomájová, Květino-
vá, Žitná a Chebská, Kozolup-
ská, Vochovská.    Vít Mojžíš 

     Celých pět let trvala cesta od myšlenky k samotné realiza-
ci prodloužení vodovodního řadu v Plzeňské ulici (východní 
část) a v ulici Minská v Křimicích. V roce 2016 odsouhlasili 
křimičtí zastupitelé záměr zpracovat projektovou dokumen-
taci ke stavebnímu povolení. To se podařilo získat od sta-
vebně správního odboru v roce 2018.  
     Rozpočet celé akce byl vypočítán na 14 140 893,- Kč.  
O rok později zastupitelé odsouhlasili možnou spoluúčast 
financování v případě získání podpory dotace od Státního 
fondu životního prostředí ČR a to do výše 6 mil. Kč. Koncem 
ledna 2020 na žádost starosty obce Víta Mojžíše Vodárna 

Plzeň a.s. podala žádost na Ministerstvo životního prostředí 
a získala dotaci ve výši 6 118 345,- Kč. Soutěž o realizaci vy-
hrála stavitelská firma Vida Group s.r.o. Ta zahájila samot-
nou realizaci v říjnu 2020.  
     Přes malé komplikace a nepřízeň mrazivého počasí v zim-
ních měsících stavbu předala v dohodnutém termínu ke 
konci května 2021. Za provedou stavbu prodloužení vodo-
vodního řadu firma vyúčtovala 9 557 404,- Kč a tím obci 
Křimice ušetřila více než 2,5 miliónu korun. K dnešnímu dni 
má smlouvu na dodávku pitné vody dalších nových 24 maji-
telů křimických pozemků.                                           Vít Mojžíš 

Prodloužení vodovodního řadu 
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Tiché vzpomínání na světové války 

  Události a dění v obci  . 

Noc kostelů na Horničce 

     První kulturní akce povolena na základě vládního rozvol-

ňování se uskutečnila v pátek 28. května v kostele Narození 

Panny Marie v Křimicích na Horničce. Od 17. do 21. hodiny 

si přicházeli návštěvníci prohlédnout kostel, který nebývá 

často otevřen. Každou hodinu probíhala komentovaná pro-

hlídka v podání paní Hany Šikové a zároveň zde byla tra-

diční výstava studentů a žáků SPŠ a ZUŠ Zámeček. 

     Ve venkovním prostoru kostela byla k vidění velmi zají-

mavá výstava paní Magdaleny Drnkové Patchwork - sešívá-

ní malých, různě barevných kousků textilií tak, aby vytváře-

ly geometrické vzory. Pořadatelé nabízeli i ochutnávku 

mešního vína z Kroměříže.  

     Přes rozpačité počasí zavítala na Noc kostelů do Křimic 

stovka návštěvníků. A na samotném konci přišli pozdravit 

návštěvníky a pořadatele rodiče majitele kostela Jaroslav a 

Elisabeth Lobkowiczovi. Páteční setkání lidí v kostele na 

Horničce bylo velmi příjemné po tak dlouhé odmlce v době 

pandemie.                Vít Mojžíš 

     V našem obvodě se uskutečnila v pátek 23. dubna za vel-

mi přísných epidemických pravidel vzpomínka na americké 

letce sestřelených letadel dne 25. dubna 1945 u Křimic a na 

oběti prvních a druhých světových válek.  

     Květiny položili za město Plzeň primátor Martin Baxa, za 

městský obvod Křimice starosta Vít Mojžíš a místostarost-

ka Marcela Wágnerová. Dále senátor Pavel Karpíšek a ná-

městek hejtmanky pro oblast kultury a památkové péče 

Marek Ženíšek.  

     Za Velvyslanectví Spojených státu amerických v České 

republice se zúčastnil podplukovník amerického letectva 

Radoslaw Rusek, zástupce Kanceláře pro obrannou spolu-

práci velvyslanectví. U pomníků v Křimicích se v průběhu 

oslav osvobození vystřídalo mnoho dalších spolků a organi-

zací jako jsou zástupci Českého svazu letectví – Letci Plzeň 

z.s a Leteckého historického klubu gen. J. Irvinga nebo zá-

stupci muzea gen. Pattona. 

     Na území Křimic byly za II. světové války sestřeleny dva 

americké bombardéry s deseti letci, kteří zahynuli při plně-

ní válečných úkolů bombardování největší stále aktivní ně-

mecké zbrojovky Škoda Werke.  

Vít Mojžíš 

Historický vláček v Křimicích 
     Iron Monument Club a Česká západní dráha vypravili 

24. dubna opět historický vláček. Vyjížďka byla z Třemoš-

né přes hlavní nádraží až do Křimic. U nás byla plánova-

ná půlhodinová pauza, kdy se doplnila voda k tvorbě páry 

a jelo se zpět. Aby nevznikl požár od odlétnuté jiskry, 

bděli na nádraží 

křimičtí hasiči.  

     O nostalgické ces-

tování byl velký zá-

jem a také přišlo 

hodně diváků.  
 

Vít Mojžíš,  
foto Věra Benešová 
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Školka využívá obnovitelné zdroje a kompostuje svůj odpad 

  Události v MŠ . 

     Na počátku roku schválili zastupitelé obce finance na 

nákup kompostéru pro mateřskou školu. Kompostér Gree-

ngood GG-02 zrecykluje 5 kg kuchyňského organického 

odpadu včetně malých kostí během 24 hodin.  

     Celý proces se skládá z působení unikátního druhu mi-

kroorganismů, vysokých teplot a přístupu vzduchu. Kom-

postér se naplní přibližně za 14 dní, poté se vyjme velmi 

silný koncentrát, který se smíchá se zeminou a stává se z 

něho velmi kvalitní půda. V té opět vyroste nová zelenina.  

      V křimické školce se tento kompostér poprvé rozběhl  

1. února za odborného výkladu zaměstnance dodavatelské 

firmy Dekos R s.r.o..                                                    Vít Mojžíš 

Zápisy do MŠ pro  

školní rok 2021/22  

     Zájem o umístění dítěte do MŠ v Křimicích každoročně 

stoupá. V rámci letošních zápisů bylo podáno celkem 70 

žádostí a přijato 35 spádových dětí z Křimic převážně ve 

věkové kategorii 3 a více let s nárokem na zahájení před-

školního vzdělávání a povinné předškolní docházky.   

          Jiřina Kavalírová 

Sportovní hry ve školce 

     Ve středu 26. května pořádala Nadace sportující mládeže 

v křimické školce sportovní hry. Bohužel již druhým rokem 

nemohou pořádat masivně na atletickém stadionu ve 

Skvrňanech. Oblíbený žabák se s dětmi přivítal, rozcvičil 

jejich těla a rozdělil je mezi připravené disciplíny. Předško-

láci si vyzkoušeli přeskok, podlez, hod a skok do dálky, hod 

do koše a člunkový běh. I dnes platilo heslo, není důležité 

zvítězit, ale zúčastnit se. Sportu zdar!            Vít Mojžíš 

  Informace ÚMO Plzeň 5 - Křimiceg        

Křimická akce „Jehla 2021“ 
     Městský obvod Plzeň 5 - Křimice ve spolupráci s Měst-

skou policií Plzeň stejně jako v roce 2020 zkontroloval před 

zahájením letní sezony všechna dětská hřiště i křimickou 

pláž, zda nejsou v pískovištích odhozené nebezpečné věci, 

především použité injekční stříkačky. 

     Po provedené prohlídce za pomoci detektoru kovů může-

me občany ujistit, že všechna pískoviště v Křimicích jsou 

bezpečná. Nalezeno bylo pouze několik matiček, šroubků, 

drátů a zátek od piva. 

     Sezóna může tedy začít a rodiče se na křimických písko-

vištích nemusejí obávat o zdraví svých dětí. Za skvělou spo-

lupráci děkujeme Městské policii Plzeň a Městskému obvo-

du Plzeň 1, který městské policii zakoupil pro tyto potřeby 

detektor kovů.                          Ladislav Plochý 
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 Uzávěrka    3.9.2021 
 Roznos       10.9.2021 

Termíny veřejných zasedání zastupitelstva MO Plzeň 5 - Křimice v roce 2021 
16. 6., 8. 9., 3. 11. a 8. 12. od  17.30 hodin v zasedací místnosti ÚMO Plzeň 5 - Křimice 

  Informace ÚMO Plzeň 5 - Křimice 

Kontejnery na textil pro charitu opět v Křimicích 

     Po delší odmlce, kdy se měnil 

provozovatel sběru oděvů pro 

charitativní účely, jsou 

v Křimicích zpět kontejnery na 

ošacení. Pro všechny, kteří rádi 

přispějí obnošeným oblečením 

pro charitativní účely, jsme zajis-

tili opět čtyři kontejnery. Po do-

hodě s Červeným křížem, který 

v současné době tuto službu 

v celé Plzni zajišťuje, jsme určili 

čtyři místa, kde tyto kontejnery budou k dispozici 24 hodin 

denně a v dosahu všech obyvatel Křimic.  

     Děkujeme všem, kteří přispívají oděvy pro charitu a záro-

veň žádáme o dodržování pořádku kolem všech kontejnero-

vých stání, přičemž i uložení odpadu mimo určené kontejne-

ry je přestupkem – založení černé skládky – a je možné toto 

jednání postihovat.   

 

Kontejnery jsou na těchto stáních pro tříděný odpad:  

- Žitná ulice nad mateřskou školkou 

- Křižovatka Zámeckého náměstí a ulice Na Štěpánce 

- Parkoviště u SPŠD v ulici Průkopníků  

- Před sběrným místem v Traťové ulici 

                Ladislav Plochý 

Dětský den s křimickými spolky na řece Mži 

     V sobotu 5. června oslavily svůj den nejen křimické děti 

na stezce okolo řeky Mže. Startovalo se v areálu U Mže, kde 

děti dostaly soutěžní kartičku a informaci, kde se nachází 

osm stanovišť. První bylo hned v areálu s místními rybáři, 

následovala zastávka se zástupci seniorského klubu. Třetí 

stanoviště připravil spolek kynologů, kteří měli i vystoupení 

se svými pejsky. V sokolovně se soutěžilo se šipkaři a fotba-

listy. Na konci stezky na křimické pláži byly poslední stano-

viště se sokoly a hasiči. Po splnění všech úkolů získávaly děti 

sladkou odměnu a buřta k opékání na ohništi.  

     Na křimické pláži si mohla nechat děcka namalovat na 

obličej různé motivy, se studenty ZUŠky Zámeček vyrobit 

papírové větrníky nebo si vyzkoušet slaňovat mezi stromy se 

zástupci Lezeckého oddílu Salesiánského střediska mládeže. 

Velká atrakce byla u řeky, kde 92. oddíl skautů Kotva půjčo-

val své lodě.  

     Součástí akce bylo vyhlášení vítězů soutěže Procházka za 

vykutálenou hlávkou. Vylosovali jsme 10 účastníků, kteří 

správně hlávku vybarvili a poté jsme vybrali nejvýstižnější 

název nové stezky okolo řeky směrem k sousedním  

Radčicím. Stezka se bude jmenovat „Sousedská“ dle tipu  

Jakuba Němce.  

     Počasí vyšlo znamenitě a o úspěšné akci svědčí účast 180, 

doufejme spokojených, dětí. Na úplném závěru akce vystou-

pilo hudební kytarové duo s Honzou Krčkem.  

           Vít Mojžíš 

  Události a dění v obci  . 
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